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Ministrul Agriculturii lucreaza împreuna cu bancile la un mecanism de amânare a

ratelor pentru fermieri

Ministerul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale (MADR) va elabora un  proiect de act normativ pentru

introducerea unui mecanism bancar de  amânare a ratelor pentru fermieri, a anuntat, marti, ministrul de 

resort, Adrian Oros.

"Cu bancile am avut doua runde de întâlniri si în care încercam sa  elaboram un proiect de act normativ cu

aplicabilitate unitara, practic  un mecanism bancar de amânare a ratelor, plecând de la prevederile  Ordonantei

37/2020 privind acordarea unor facilitati pentru creditele  acordate de instutiile de credit si de finantare. Ieri am

avut a doua  runda de întâlniri, iar bancile, marea majoritate, si Asociatia Româna a  Bancilor, ar fi de acord cu un

asemenea act normativ. Singura problema  care mai trebuie rezolvata este o reglementare care sa vina din partea 

Bancii Nationale. Ieri a fost si un reprezentant al BNR si sper ca în  urma consultarilor sa apara aceasta

reglementare care sa le permita  bancilor sa intre într-un asemenea mecanism bancar de amânare a  ratelor", a spus

Oros într-o conferinta de presa.

El a precizat ca ministerul sprijina demersurile pe acest subiect  pentru ca este în interesul ministerului, al

agriculturii si economiei  românesti ca fermierii care au fost pagubiti anul acesta si de seceta sa  beneficieze de

aceasta amânare a ratelor, astfel încât ei sa îsi poata  relua activitatea si sa nu falimenteze.

"Nu este în interesul nimanui ca ei sa falimenteze", a adaugat seful MADR.

De asemenea, Oros a precizat ca în urma discutiilor cu reprezentantii  Ministerului Finantelor Publice si cei ai

Agentiei Nationale de  Administrare Fiscala s-a decis ca procesele verbale completate de catre  comisiile mixte

care au constatat pagubele sa stea la baza verificarilor  Fiscului din anul 2021.

"Am cazut de acord ca cei de la ANAF sa ia în considerare procesele  verbale care au fost completate de catre

comisiile mixte care au  constatat pagubele si acele procese verbale sa stea la baza  verificarilor pe care ANAF,

eventual, prin sondaj, anul viitor, o sa le  faca la fermieri si sa nu-i întrebe de ce au înregistrat productii  foarte

mici. În alti ani am înteles ca, desi s-au consemnat în procesele  verbale, iar despagubiri nu s-au facut, ANAF-ul

i-a si amendat pentru  ca a spus ca nu au înregistrat productiile, iar productiile nici macar  nu le aveau. Tocmai de

aceea o sa-i despagubim, deoarece au avut  productiile mult diminuate", a mai spus ministrul Agriculturii.

Ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Adrian Oros, a sustinut marti o conferinta de presa, la sediul

ministerului.

Temele au vizat rezultatele partiale privind campania de recoltat la  data de 3 august 2020 si aprobarea unor noi

reglementari fitosanitare  pentru produsele vegetale.
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